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PROTOKÓŁ NR  26-4/2022 

z  posiedzenia doraźnej  

Komisji ds. Reformy Jednostek Pomocniczych Miasta Gdańska,  

które  odbyło  się  28 listopada 2022 r. o godzinie 17:00. 

 

Posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem  

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

 

 

Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

 

L.p. 

 

Nazwisko  i imię 

 

Funkcja 

Podpis- 

rozpoczęcie 

posiedzenia 

Podpis –  

zakończenie 

posiedzenia 

 

1. 

 

 Ważny  Karol 

 

Przewodniczący 

 

obecny 

 

obecny 

 

2. 

 

Plewa Romuald 

Wice- 

przewodniczący 

 

obecny 

 

obecny 

 

3. 

 

Błaszczyk Kamila 

 

członek 

 

obecna 

 

obecna 

 

4. 

 

Golędzinowska  Anna 

 

„ 

 

obecna 

 

obecna 

 

5. 

 

Malak Przemysław 

 

„ 

 

obecny 

 

obecny 

 

6. 

 

Perucki  Jan 

 

„ 

 

obecny 

 

obecny 

 

7. 

 

Stelmasiewicz Andrzej 

 

„ 

 

obecny 

 

obecny 

 

Na stan siedmiu członków Komisji, w posiedzeniu  uczestniczyło siedmiu, czyli było 

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Lista  innych osób  obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji - powitał zebranych gości  

i przedstawił  zaproponowany porządek obrad: 

1. Omówienie ujednoliconego projektu uchwały  w sprawie zmiany statutów dzielnic. 
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2. Ustalenie trybu pracy Komisji podczas epidemii lub stanu zagrożenia 

epidemicznego. 

 

3. Sprawy różne, wolne wnioski, korespondencja. 

 

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – poinformował, że nie ma jeszcze pełnego 

protokołu z poprzedniego posiedzenia i dlatego nie można w całości ustosunkować się do 

wniesionych uwag. Zwrócił się z prośbą do członków komisji aby jeszcze raz się zastanowić 

i wypracować wspólnie jakieś stanowiska klubów w tej sprawie. Wyświetlił projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutów dzielnic. Dodał, że na czerwono są zmiany, które zostały 

uwzględnione wcześniej.  

Przeszedł do pierwszego punktu w którym mowa jest o zawiadamianiu o terminie sesji, 

które jest przekazywane członkom Rady Miasta. W tej chwili mamy tu 7 dni robocze, 

propozycja jest żeby skrócić ten termin do 3 dni.  

Kolejny punkt dotyczy konsultowania z mieszkańcami dzielnicy rodzajów przedsięwzięć 

realizowanych z budżetu. Tutaj konsultowanie budżetu dzielnicy miałoby być wyłącznie 

kompetencją Zarządu, natomiast Zarząd ten miałby obowiązek konsultacji 

z mieszkańcami.  

W następnym punkcie mowa jest o dyżurach czy spotkaniach z mieszkańcami. 

Zrezygnowano z protokołów czy notatek, pozostała jedynie utrwalona forma. 

W przypadku posiedzeń komisji uznano, że nie trzeba sporządzać protokołów a jedynie 

Przewodniczący komisji sporządzałby informację z przebiegu posiedzenia. 

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji – spytał, czym właściwie różni się protokół od 

informacji z przebiegu posiedzenia. 

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– odpowiedział, że protokół odzwierciedla faktyczny stan obrad natomiast notatkę jest 

w formie bardzo skróconej. Dodał, że z jego doświadczenia wynika, że komisje w radach 

dzielnic nie odbywają się często i warto byłoby jednak zostawić protokoły. 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – zgodził się z przedmówcą, że powinny być 

sporządzane jakiekolwiek notatki czy protokoły. Natomiast tak zostało to ustalone 

podczas dyskusji klubów.  

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji – stwierdził, że sporządzone protokoły 

powinny być przyjęte na następnym posiedzeniu. Powiedział, że w sytuacji kiedy przydarzy 
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się jakiś konflikt w Radzie dzielnicy, wówczas taki protokół jest niezwykle ważny przy 

ustalaniu przebiegu zdarzeń. 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – przeszedł do omawiania kolejnego punktu.  

§ 18, w którym jest kwestia nieobecności Przewodniczącego Rady. Padła propozycja żeby 

wprowadzić zapis o czasowej niemożliwości wykonywania funkcji przez 

Przewodniczącego Rady.  

Przypomniał, że w słowniczku statutowym są definicje różnych pojęć, m.in. pojawiło się 

nowe pojęcie aktualnego stanu rady. Chodziło o to, że np. ktoś może zrezygnować 

z pełnienia mandatu lub z różnych przyczyn go utracić. W związku z tym propozycja byłą 

taka, żeby głosowanie imienne odbywało się w oparciu o wniosek co najmniej połowy 

aktualnego stanu rady.  

Kolejny punkt, to sprawa związana ze sposobem przechowywania dokumentów, które 

powstają w wyniku pracy rady dzielnicy.  Był punkt, mówiący o tym, że uchwały, protokoły, 

listy obecności gromadzi się w ogólnodostępnym zbiorze, przechowywanym przez 

Przewodniczącego Rady. Dodał, ze zaproponowano też, żeby dokumenty te były dostępne 

niekoniecznie w siedzibie rady dzielnicy. 

Romuald Plewa – członek komisji – spytał, jak Przewodniczący komisji wyobraża sobie 

udostępnianie dokumentów poza radami dzielnic. 

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – odpowiedział, że przed wszystkim obecnie 

kopia dokumentów jest przekazywana do Urzędu Miejskiego. Poza tym dobrym 

rozwiązaniem byłoby też udostępnianie wersji elektronicznej. 

Romuald Plewa – członek komisji – zgodził się  z tym, że jeśli te dokumenty w formie 

elektronicznej byłyby dostarczane do Urzędu byłoby to dobre rozwiązanie. 

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– dodała, że przecież uchwały czy protokoły z sesji zawsze są w dwóch kopiach. Oczywiście 

idealnym rozwiązaniem byłoby gdyby te dokumenty trafiały do Biuletynu Informacji 

Publicznej.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zgodził się z tym, żeby dokumenty te byłyby 

zamieszczone w sieci, czy w BIP jest to już sprawa drugorzędna.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– dodał, że temat jest jeszcze do szerokiej dyskusji, ponieważ gdyby zdecydowano się na 

publikację dokumentów, wówczas trzeba byłoby się zastanowić wspólnie nad 

ujednoliceniem czcionek rad dzielnic, uchwały musiałyby być dostępne cyfrowo, również 

ustalić kwestie anonimizacji.  
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Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zgodził się z tym. Dodał jednak, że kwestie 

anonimizacji pojawią się tylko w momencie jeśli w posiedzeniach będą uczestniczyć 

mieszkańcy. 

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– powiedziała, że jest to rzeczywiście bardzo ważna sprawa, ponieważ obecnie dokumenty 

znajdujące się na stronach rad dzielnic nie są w żaden sposób kontrolowane, chociażby 

pod względem RODO. Dodała, że może rzeczywiście należałoby się tym tematem zająć na 

poważnie. 

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– zwrócił uwagę, że nie da się tego skontrolować w pełni ponieważ każdy z radnych może 

założyć sobie stronę internetową i publikować na niej np. protokoły.  Dodał, że również 

byłby zwolennikiem, żeby każda rada miała takie same strony internetowe ale ciężko 

będzie, żeby wszystkie rady się na to zgodziły. 

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji – odniósł się do zapisu mówiącego o tym, że 

dokumenty  są przechowane przez Przewodniczącego w siedzibie rady. Wynika z niej, że 

jedynym dysponentem tej dokumentacji jest Przewodniczący Rady. Stwierdził, że jego 

zdaniem dokumentacja powinna być przechowywana przez Biuro ds. Rad Dzielnic,  

a Przewodniczący Rady powinien być zobowiązany żeby przekazać ją w odpowiednim 

terminie.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

–odniósł się do wypowiedzi. Przyznał, że rzeczywiście Biuro przechowuje kopie, natomiast 

dobrze, żeby w siedzibach również byłyby przechowywane kopie. Zaznaczył, że od czasu 

pandemii Covid – 19 dokumenty są przekazywane przez rady dzielnic w formie 

elektronicznej. Dodał, że jego zdaniem ten zapis powinien zostać przeredagowany. 

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– spytała o pkt. 4, który mówi o konieczności przechowywania uchwał i protokołów na 

stronie internetowej Rady Dzielnicy. Spytała co zrobić w sytuacji gdy dana dzielnica 

przestanie prowadzić stronę internetową bo przecież nie ma takiego przymusu.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– zwrócił, że sprawa ta jest ustalona w słowniczku na pierwszej stronie. Wynika z niej, że 

stroną internetową każdej dzielnicy jest gdansk.pl.  

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– stwierdziła, że żadna z rad dzielnic nie ma sił przerobowych żeby umieszczać informacje 

na stronie gdansk.pl i powinno to być wykonywane przez urzędników.  
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Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– stwierdził, że to wszystko jest do zrobienia ale potrzebni są ludzie, którzy to zrobią. 

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – wyraził opinię, że najlepiej żeby robił to urząd. 

Rozwiązywałoby to kwestie dostępu i jednolitości. Przypomniał, że drugą opcją było to 

żeby robili to Przewodniczący Rad Dzielnic. 

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– powiedziała, że nie każdy Przewodniczący Rady będzie w stanie to zrobić. 

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – uznał, że temat trzeba jeszcze wypracować  

i chętnie porozmawia jeszcze na ten temat. 

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– stwierdziła, że według niej zapis pkt. 4 jest zapisem martwym ponieważ nikt z rady 

dzielnicy nie będzie tego robił, ponieważ obecnie dokumenty są przekazywane do Urzędu 

Miejskiego. 

Jarosław Sobolewski – odniósł się do wypowiedzi p. Agnieszki Bartków, że dokumenty te 

powinna jak najbardziej publikować Rada Dzielnicy. Dodał, że jest to tylko kwestia 

kontaktu z gdansk.pl żeby przeprowadzili krótkie szkolenie w tym zakresie.  

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– uściśliła że chodzi jej o unifikację standaryzacji. Dodała, że w nowej kadencji mogą 

pojawić się ludzie, których znowu trzeba będzie szkolić. Nie każda dzielnica będzie też  

w stanie znaleźć na to czas.  

Romuald Plewa – członek komisji – zgodził się z Pawłem Kordowskim, że wszystkie 

działania powinny zostać ujednolicone. Nie zgodził się natomiast z tym, że na stronie będą 

zamieszczone tylko skany dokumenty. Dodał, że trzeba poprawić czytelność tej strony 

i jeśli za wprowadzanie będzie odpowiadał pracownik Urzędu Miejskiego będzie to na 

pewno lepiej nad tym panował. Zaproponował, żeby na razie zacząć od mniejszego 

zakresu na próbę. Zgodził się też z Agnieszką Bartków, że nie wszyscy członkowie rad 

dzielnic mają umiejętności posługiwania się Internetem na tyle żeby zająć się publikacją 

dokumentów.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zgodził się z tym, dodał, że rzeczywiście warto 

spróbować wprowadzić to w mniejszym zakresie, żeby zobaczyć jak to będzie 

funkcjonowało.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– powiedział, że trzeba byłoby wypracować sobie mechanizm jak to miałoby 

funkcjonować, np. jeśli rady przekazywałyby uchwały w formie skany to przerabianie tego 

na formę cyfrową zajmowałoby zbyt dużo czasu.  
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Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zgodził się z tym, że musiałoby być 

przekazywane w dwóch wersjach.  

Romuald Plewa – członek komisji – zaproponował, żeby omówić to w węższym gronie 

na innym spotkaniu.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zgodził się z tą propozycją.  

Przemysław Malak – członek komisji – spyta czy wszystkie rady sumiennie przesyłają 

dokumenty.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– odpowiedział, ze zdarzają się opóźnienia ale na ogół termin 14 dni od sesji jest 

zachowywany. 

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – przeszedł do kolejnego punktu, 

przygotowania projektu uchwały budżetowej, które należy do wyłącznej kompetencji 

Zarządu. Propozycja jest taka żeby dopisać do ustępu o inicjatywie uchwałodawczej 

punktu, który będzie to sankcjonował, żeby nie było wątpliwości.  

Następnie kwestia komisji odbiorowych – były propozycje żeby był to pewien automatyzm, 

intencją było to żeby w tych komisjach rady miały możliwość udziału z głosem doradczym. 

Paweł Zarzycki – spytał o inicjatywę uchwałodawczą mieszkańców, czy Przewodniczący 

wziął pod uwagę jego propozycję, żeby wpisać osobę wybraną do kontaktu zamiast 

pierwszej osoby z listy. Drugie pytanie dotyczyło tego skąd wzięła się ta większa ilość 

wymaganych podpisów. 

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – odpowiedział, że jeśli chodzi o ten postulat to 

jest on na pewno do rozważenia. Co do liczby podpisów to obecnie w statutach nie ma 

inicjatywy uchwałodawczej, została ona wprowadzona i było sporo głosów podczas 

konsultacji, które powielały te same postulaty.  Była mowa żeby jednak zwiększyć ilość 

podpisów.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– zwrócił uwagę na mechanizm weryfikacji podpisów przez Prezydenta Miasta przy  

inicjatywie uchwałodawczej. Brakuje ujęcia terminu, jaki ma Prezydent na weryfikację 

podpisów. Jest to paragraf 19.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zgodził się z tym.  

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji – wyraził opinię, że jednak te 100 podpisów nie 

jest jednak niemożliwe do zdobycia. Stwierdził, że gdyby pozostawiono 15 podpisów 

skutkowałoby to nawałem inicjatyw, niekoniecznie potrzebnych.  
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Bartosz Stefański – Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Osowa  - stwierdził, że jest to 

oczywiście sprawa dyskusyjna, czy powinno to być 40 czy 50 podpisów, natomiast należy 

zwrócić uwagę na wagę takiego projektu uchwały. Wymaga on jednak zaangażowania 

i napisania takiego projektu uchwały.  

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – św. Wojciech Lipce 

– stwierdziła, że może warto by tą ilość podpisów ująć w wartościach procentowych, 

ponieważ 100 podpisów na Olszynce to nie jest to samo co 100 podpisów na Chełmie.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – zwrócił uwagę, że ten sam problem jest 

z inicjatywą uchwałodawczą w radach gmin. Dodał, że np. na Chełmie wcale nie jest dużo 

prościej zebrać taką ilość podpisów.  Może rzeczywiście warto jeszcze nad tym 

podyskutować.  

Przeszedł do dyskusji nad §34.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– wyjaśnił, że różnica między tym, co to jest rejestr wyborców a mieszkańcy objęci 

rejestrem wyborców. Zapis „Mieszkańcy objęci rejestrem wyborców” uwzględnia dzieci 

natomiast „rejestr wyborców” nie uwzględnia dzieci.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – spytał czy przy podanej liczbie mieszkańców 

w poszczególnych dzielnicach odniósł wrażenie, że brakuje kilku tysięcy.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– odpowiedział, że brane są pod uwagę osoby zameldowane na pobyt stały, ale jeszcze 

postara się to ustalić.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – poruszył temat ujednolicenia z budżetem 

obywatelskim. Dodał, że byłą już na ten temat dyskusja, że najprawdopodobniej w BO jest 

tak, że stan mieszkańców jest brany na dzień 31 stycznia. 

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– powiedział, że za chwilę postara się to ustalić.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – poruszył kwestię przenoszenia środków na 

kolejne lata. Propozycja jest taka, że środki przeznaczone na przedsięwzięcia mogą być 

wykorzystywane w okresie dłuższym niż rok.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– stwierdził, że nie wiadomo czy ten przepis jest zgodny  z ustawą o finansach publicznych.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – przypomniał, że podczas dyskusji padła 

propozycja żeby środki te były kumulowane w okresie jednej kadencji i realizowane  

w czasie dłuższym niż jeden rok. 
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Przeszedł do tematu mówiącego o tym, że w siedzibie rady udostępnia się 

w ogólnodostępnym zbiorze dokumenty dotyczące wykorzystania środków finansowych 

lub ich kopie. Propozycja była taka, że te dokumenty były udostępniane w odpowiednim 

wydziale Urzędu Miejskiego.  

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– wyjaśnił, że Biuro ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami przechowuje dokumenty 

(kopie faktur) przez 5 lat, potem są one przekazywane do zniszczenia.  

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – poruszył kwestię konsultacji z mieszkańcami. 

Dodał, że konsultacje powinny się rozpoczynać od zbierania propozycji od mieszkańców.  

Następna zmiana - § 41 – kwestia wyborów do Rady – był głos żeby w przypadku 

przedterminowych wyborów do Rady Miasta wybory do Rady Dzielnicy zarządzał 

Prezydent Miasta w terminie  1 miesiąca od ślubowania radnych miasta Gdańska. Warto 

ten wątek uzupełnić, mimo, że jest to bardzo rzadka sytuacja. 

Poinformował członków komisji, że są to już wszystkie uwagi. Poprosił radnych żeby 

zgłaszali jeszcze swoje propozycje odnośnie tych wątków, które jeszcze nie zostały 

wyjaśnione. 

PUNKT 2 

Ustalenie trybu pracy Komisji podczas epidemii lub stanu zagrożenia 

epidemicznego. 

Karol Ważny  – Przewodniczący Komisji – poinformował, że konieczne jest podjęcie 

przez komisję uchwały w sprawie trybu obradowania. Są dwa warianty – pierwszy jest taki, 

że komisja postanawia obradować w trybie zdalnych do zakończenia aktualnej kadencji 

w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego bądź stanu epidemii. Wariant 

drugi mówi, że Komisja określa konkretną datę do której postanawia obradować w trybie 

zdalnym. 

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji -  stwierdził, że z  tego co wie wszystkie komisje 

Rady przyjęły wariant pierwszy – do końca kadencji. Dodał, że gdyby komisja chciała 

jednak nagle zwołać posiedzenie w formie stacjonarnej, może na poprzedzającym 

posiedzeniu podjąć stosowną uchwałę. Powiedział, że jest za podjęciem uchwały o trybie 

zdalnego obradowania do końca kadencji. 

Kamila Błaszczyk – członek komisji – zgodziła się z głosem przedmówcy. 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – poinformował, że w takim razie komisja musi 

przegłosować uchwałę. 

Przystąpiono do głosowania. 
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+ 

  

 

7. 

 

Stelmasiewicz Andrzej 
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Karol Ważny – Przewodniczący Komisji –  poinformował, że do komisji wpłynęła uchwała 

Rady Dzielnicy Strzyża, która zgłosiła propozycje odnośnie korekt granic dzielnic. 

Poinformował, że był na sesji Rady Dzielnicy Oliwa, gdzie temat był szeroko omawiany.  

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji -   powiedział, że Rada Dzielnicy VII Dwór 

zamierzała przejąć kawałek dzielnicy Oliwa, bez konsultacji z nikim. Przypomniał, że Rada 

Miasta będzie rozpatrywać taki wniosek jeżeli obie Rady Dzielnic wystąpią z wnioskiem 

o zmianę granic.  

Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – 

Lipce – zwróciła się z prośbą żeby nowe statuty zawierały uszczegółowioną granicę. 

Dodała, że obecnie te granicy na przestrzeni kadencji się często zmieniają. 

Romuald Plewa – członek komisji – przypomniał, że proponował żeby kwestię granic 

pozostawić przedstawicielowi Urzędu Miejskiego, który ma do tego narzędzia i będzie nad 

tym panował. Dodał, że na mapie interaktywnej miasta jest wiele warstw i można również 

nanieść warstwę rad dzielnic i granic. 



10 
 

Paweł Kordowski – Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z mieszkańcami 

– poinformował, że 9 grudnia odbędzie się spotkanie z GeoGdańsk.  

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – poinformował, że porządek posiedzenia został 

wyczerpany. Podziękował wszystkim za obecność. Zamknął posiedzenie – godz. 19:10 

 

Sprawdził obecność.  

 

Zamknął posiedzenie – godz.19:45. 

Przewodniczący Komisji  ds. Reformy                                              

Jednostek Pomocniczych Miasta Gdańska 

 

          /-/ Karol Ważny 

Protokołowała: 

Magdalena Garbowska 

Pracownik  Biura Rady Miasta Gdańska 

  

  

  

 

 

 

 

 


